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Protokół Nr L/50/2018 

z Sesji Rady Gminy z dnia 5 września 2018 r. 

  

Ad.1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum  

 

 Sesja Rady Gminy Białaczów rozpoczęła się o godzinie 9:00 w Sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy w Białaczowie. Na wstępie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Białaczów 

Zdzisław Prusek witając wszystkich zaproszonych gości  –  lista obecności gości na sesji 

stanowi załącznik nr 1, następnie Przewodniczący powitał sołtysów   – lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik Nr 2 do protokołu, oraz radnych - według listy obecności, która stanowi   

załącznik Nr 3 do protokołu.  Następnie na podstawie listy obecności radnych stwierdzono, iż 

Rada Gminy Białaczów władna jest podejmowania decyzji. 

Ustawowy stan radnych – 15 

Obecnych radnych – 13 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że w punkcie szóstym posiedzenia będzie 

omawiany temat budowy skrzyżowania dwupoziomowego nad linią kolejową (CMK) i 

likwidacja przejazdu kolejowego w miejscowości Radwan i ponieważ osoby przedstawiające 

powyższe zagadnienie jadą z daleka punkt może zostać przesunięty na dalsze posiedzenie sesji. 

Radni do propozycji Przewodniczącego nie wnieśli uwag. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

      1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2.  Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XLVIII i XLIX Sesji Rady Gminy Białaczów 

4.  Informacja Wójta Gminy Białaczów z działań podejmowanych między sesjami. 

5.  Zapytania i Interpelacje Radnych. 

6. Informacja nt. budowy skrzyżowania dwupoziomowego nad linią kolejową nr 4 Grodzisk 

Mazowiecki – Zawiercie (CMK) i likwidacja przejazdu kolejowego w km. 98.564 w 

miejscowości Radwan. 
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7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i podległych jednostek za I - półrocze 2018 roku. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawach:   

- Statutu Gminy Białaczów, 

- zmiany uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Białaczów, 

- ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórym nauczycielom, 

zniżek godzin dla dyrektorów szkół i innych nauczycieli, którym powierzono funkcje 

kierownicze zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Białaczów,  

- przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białaczów, 

- określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

- zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2018 – 2029, 

- uchylająca uchwałę Nr XLII/232/2018 Rady Gminy Białaczów z dnia 22 lutego 2018 r. w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Łodzi, 

- zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

- udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opoczyńskiego 

9.   Zapytania i wolne wnioski. 

10.  Zamknięcie obrad L Sesji Rady Gminy Białaczów. 

 

Powyższy porządek został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołów z XLVIII i XLIX Sesji Rady Gminy Białaczów 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował że był wyłożony do wglądu protokół                          

z czterdziestej ósmej i czterdziestej dziewiątej sesji, nikt w tym czasie nie wniósł żadnych 

zastrzeżeń i uwag w związku z czym zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

przedmiotowych protokołów. 

W wyniku głosowania: 

13 - Radnych opowiedziało się za przyjęciem protokołu, 
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Ad. 4.  Informacja Wójta z działań podejmowanych między sesjami. 

 

  W punkcie tym głos zabrał Wójt Gminy Białaczów Jacek Reszelewski, który 

poinformował  o następujących sprawach: 

- została zakończona budowa fragmentu chodnika w miejscowości Parczów, 

- trwa budowa chodnika w miejscowości Żelazowice, 

- w miejscowości Parczówek w świetlicy wiejskiej wymieniono drzwi wejściowe, które 

podarował Radny Z. Wereszka, za co Wójt złożył podziękowania, 

- w Petrykozach z grantu sołeckiego pomagano budować altanę, grilla, boisko do piłki siatkowej 

i uprzątnięto teren za kopcem, 

- wykonano ogrodzenie przy Szkole Podstawowej w Miedznej Drewnianej, przy tej okazji 

poprawiono chodnik, 

- przebudowano kostkę wokół budynku, który zajmuje Senior WIGOR w Miedznej Drewniana, 

- w miejscowości Parczówek „Góry” została zamontowana zasuwa na sieci wodociągowej, 

-  usuwano awarię sieci wodociągowej w Miejscowości Kuraszków (budynek Hydromega), 

- montowano hydrant w Parczówku na Górach i będzie również montowany w Zakrzowie, 

- w Ossie odtwarzano rów przy wjeździe do miejscowości, 

- naprawiano awarie wodociągów w Sobieniu i Skroninie, 

- wymieniono wodomierze na terenie Gminy Białaczów, 

- zorganizowany został festyn rodzinny w Białaczowie 18 sierpnia, Wójt złożył podziękowania 

dla KGW oraz dla wszystkich którzy pomogli w organizacji tej imprezy, 

- naprawiono ogrodzenie przy Hermesie w Białaczowie, 

- czyszczono rów i wykładano płytkami w miejscowości Parczów, 

- w Żelazowicach pomagano w przygotowaniu festynu na który miejscowość otrzymała grant 

jak również w miejscowości Parczówek, 

- malowano hydrofornię w Żelazowicach, 

- zakupiono nową przyczepę do ciągnika o wartości ok. 34 tys. zł. 

- zakończyły się prace przy remontach dróg na terenie Gminy w Wąglanach w Miedznej Drew. 

w Sobieniu w Skroninie w Białaczowie, tym sposobem zyskano ponad 4 km. nowych 

nawierzchni dróg. 

- we wszystkich szkołach na terenie Gminy rozpoczął się rok szkolny w związku z powyższym 

pomagano w niezbędnych pracach przygotowujących budynki jak również otoczenie wokół, do 



5 

rozpoczęcia roku szkolnego, 

- w miejscowościach Sędów i Skronina czyszczono rowy, 

- usuwano usterki oświetlenia ulicznego w Parczowie, Petrykozach, Sobieniu i Żelazowicach, 

- zakupiono ponownie nowe znaki drogowe, 

- zakupiono i przekazano sprzęt dla jednostek OSP z terenu Gminy Białaczów środki na ten cel 

przeznaczone były z Ministerstwa Sprawiedliwości, wartość zadania wyniosła 50 tys. zł., 

- na oczyszczalni ścieków zamontowany został monitoring za kwotę 10 tys. zł., 

- Panie z KGW brały udział w dożynkach wojewódzkich w Gminie Sławno, 

- w Radwanie rozpoczęto umacnianie skarpy przy świetlicy, 

- pomalowano pasy na ulicy Szkolnej w Białaczowie, 

- rozpoczęto nakrapianie dróg masą bitumiczną w kierunku Ossy, pozostało do wykonania w 

Sędowie i Parczowie w kierunku Parczówka, 

 

  Ad. 5. Zapytania i Interpelacje Radnych 

 

Radna E. Lasota – panie Wójcie chciałabym prosić na piśmie o kosztorys siłowni 

napowietrznych. Piszecie na łamach prasy, że siłownie będą montowane, będą w trzech wsiach, 

w jednej informacji podano że koszt jednej siłowni to 25 tys. zł. w drugiej że 25.411 brutto. Z 

moich wyliczeń wynika że to jest koszt zupełnie inny niż podany w budżecie i w związku z tym 

z funduszu sołeckiego w Sobieniu zostało przekazane za dużo środków na siłownię 

przekazaliśmy 14 tys. zł a powinno to być w granicach 6 tys. zł. bardzo proszę o kosztorys na 

piśmie w tej sprawie. Czy Gmina wystartowała w konkursie dostępności świadczeń 

stomatologicznych w szkołach dla dzieci i młodzieży. Podmioty zainteresowane oraz 

samorządy mogły przystąpić do konkursu do 31 sierpnia. Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia 

robiła przegląd placówek przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego, wszędzie jest czysto i 

przyjemnie jednak widać że szkoły nie są doinwestowane, remonty nie są dokonane takie o 

których komisja w pierwszym roku informowała i kierowała stosowne wnioski. Pod koniec 

roku kiedy przyjmowany był budżet mówiono o tym że jest konkurs z którego można by było 

skorzystać na wyposażenie gabinetów pielęgniarskich w szkołach, gdzie Wójt powiedział, że 

szkoły nie są przygotowane na to. Pytaliśmy o to, więc okazuje się że szkoły mogły być 

przygotowane i nie trzeba było składać wniosku na wszystkie szkoły, można było złożyć 

chociażby na jedną lub dwie. W wielu szkołach w Powiecie Opoczyńskim są takie gabinety 

pielęgniarskie wyposażone z tych środków. Chciałabym prosić Wójta żeby zakończyć 

instalacje bramy i furtki w Sobieniu przy ogrodzeniu świetlicy. Odpadła rynna i prosiłabym 
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żeby tą rynnę zainstalować oraz wykonać prace na Starej wsi w Sobieniu. 

Wójt J. Reszelewski – w sprawie montażu bramy i furtki w Sobieniu – w taki sposób została 

zabezpieczona ponieważ mamy bardzo dużo innych ważniejszych rzeczy gdzie usuwane są 

przede wszystkim awarie lub wykonujemy rzeczy terminowe, to nie jest rzecz, która zagraża 

komuś, kwestia zabezpieczenia furtki i bramy to nie są sprawy zdrowia i życia, ale jak będzie 

w tym tygodniu w Sobieniu usuwana awaria wody, to pracownicy tym się zajmą, 

- w sprawie dokończenia drogi – póki co nie ma  grysu wolnego, więc w tym roku to co się uda 

się zrobić to zrobimy przede wszystkim wjazdy, natomiast pobocza już w tym roku nie będą 

robione ponieważ już nie ma grysu i środków na jego zakup, 

- w sprawie pomieszczeń w szkołach na gabinety – w dwóch szkołach były takie miejsca, 

natomiast termin zakupu wyposażenia i rozliczenia był przez nas nie zachowany i tych 

pieniędzy nie moglibyśmy otrzymać jako dofinansowania, czy stomatolog będzie nie wiem, 

- w sprawie siłowni zewnętrznych - na piśmie otrzyma  Pani odpowiedź na jaką kwotę opiewa 

projekt. 

Radny M. Franaszczyk – zapytał o oświetlenie w Parczowie w kierunku Opoczna czy 

planowany jest projekt. Podziękował Wójtowi w imieniu mieszkańców  za zaangażowanie w 

wykonanie prac na terenie sołectwa. Jeżeli chodzi o rów koło figurki w kierunku Zakrzowa 

wskazane by było żeby równiarką zebrać pobocze żeby woda z góry kierowała się już w 

wyremontowane rowy. Radny zapytał czy środki na wynagrodzenie pracowników 

interwencyjnych przeznaczone na ten rok wystarczą  oraz zapytał o urlop Wójta w jakim 

zakresie jest wykorzystany na dzień dzisiejszy i ile zostało do końca kadencji. 

Wójt J. Reszelewski – w sprawie oświetlenia w Parczowie w kierunku Opoczna – na chwilę 

obecną nic nie jest robione, najpierw kończymy zadania które mamy już zlecone i 

zaprojektowane, natomiast na nowe projekty trzeba będzie w nowym budżecie zabezpieczyć 

środki, 

- w sprawie zebrania poboczy –oczywiście pobocza będą zrobione, tylko najpierw musi zostać 

zrobiony rów, 

- w sprawie urlopu – za rok 2017 i 2018 nie jest wykorzystany, nie wiem co do roku 2016 jaki 

jest to czasookres. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – Wójt ma urlop za 2018 r. – cały do wykorzystania, za 2017 

r. – cały do wykorzystania i za 2016 – 20 dni. Jest to informacja od pracownika. 

Radny M. Franaszczyk – dopytał w kwestii środków na wynagrodzenia pracowników 

interwencyjnych. 

Wójt J. Reszelewski – nie jestem w stanie odpowiedzieć. 
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Radny Z. Wereszka – czy Wójt już pochylał się nad wnioskami Komisji Kultury, Oświaty i 

Zdrowia, bardzo istotna sprawa usprawnienia kuchni w Szkole w Petrykozach, prosiłbym o 

wzięcie tego wniosku pod uwagę, jeżeli będzie trzeba służymy razem z radnym T. Brzeskim 

swoimi osobami do wskazania o co nam chodzi, mamy pomysły jak szybko sfinansować zakup 

kuchni, która pomoże w funkcjonowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek – proszę o informację po zapoznaniu się z wnioskami 

w kwestii usprawnienia i pomocy dzieciom niepełnosprawnym w Szkole w Skroninie, chodzi 

o wejście do klas na górę. 

Wójt J. Reszelewski – rozwiązanie, które ja zaproponowałem jest najprostsze z możliwych jest 

tak ułożyć dzieciom zajęcia żeby miały na jednym poziomie. 

Radna K. Jóźwik – mieszkańcy Waglan od strony Miedznej Drewnianej zgłaszali, żeby złożyć 

propozycję, wniosek na przystanek. Nie ma chodnika i super poboczy żeby dzieci mogły 

chodzić do oddalonego przystanku. 

Wójt J. Reszelewski – proszę o pisemny wniosek i będziemy działać dalej. 

Radny A. Martyka – zapytał o wodę. Mieszkańcy z Białaczowa jeździli na USG, brali zastrzyki  

myśleli że ich boli w sobie, prawdopodobnie było to od wody. Czy jest prawdą że woda była 

chlorowana czy było coś robione. 

Wójt J. Reszelewski – dzisiaj będziemy mieć wyniki wody, nic się nie dzieje jest tam urządzenie 

które automatycznie dozuje chlor. Chlor mamy 60 razy normę poniżej dopuszczalnej mieliśmy 

pięć setnych poniżej dopuszczalnej a dopuszczalna jest trzy dziesiąte. 

Radny A. Martyka – zgłaszam to było faktem że ludzie chorowali. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował o wirusie E.coli, jest to bakteria pochodzenia kałowego 

od człowieka, gdzie każdy wychodząc z toalety powinien umyć ręce bo inaczej dochodzi do 

zakażenia wtórnego. 

Radny A. Martyka – poruszył temat przejazdu na ulicy koło Przychodni Rodzinnej w 

Białaczowie. Radny zapytał czy są zrobione projekty na wykonanie oświetlenia w Białaczowie 

na ul . Łąkowej. Podziękował za wykonanie asfaltu na ulicy Szkolnej oraz  zaznaczył potrzebę 

poprawy poboczy. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że trzeba będzie nakropić przy zakręcie. Czekamy na 

opinię konserwatora zabytków, czy pozwoli za sklepem pani Wilk wykonać miejsca 

parkingowe. 

Radny A. Martyka – przypomniał o poprawie drogi na tzw. „gościńcu” w Białaczowie. 

Wójt. J. Reszelewski – aleja jest wpisana do rejestru zabytków i musi być wysłane oficjalne 

pismo do konserwatora. 
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Radna B. Wilk – w sprawie przeglądów placów zabaw i ich serwisowania. W Żelazowicach 

drewniane elementy zostały uszkodzone w wyniku warunków atmosferycznych i kto powinien 

dokonać takiego serwisowania. 

Wójt j. Reszelewski – zgłasza właściciel, jeżeli jest ze środków sołeckich to właścicielem jest 

sołectwo i musi się liczyć z tym że trzeba dbać o place zabaw. Należy to rozumieć tak że trzeba 

zabezpieczać środki na utrzymanie placu zabaw. Trzeba zgłosić teraz do Urzędu i inwestycje 

się tym zajmą. 

Sołtys Żelazowic R. Gorzela – elementy placu zabaw były postawione przed funduszami 

sołeckimi z funduszu sołeckiego jest zakupiona tylko siłownia zewnętrzna. 

Wójt J. Reszelewski – Gmina jest odpowiedzialna za wszelkie działania, które dzieją się na 

terenie gminy i wszelkie prace z tym związane, natomiast sołectwo powinno wiedzieć i mieć 

świadomość jakie są koszty i powinni sobie zabezpieczyć środki na utrzymanie. 

Radna B. Wilk – chcielibyśmy w imieniu naszej społeczności Żelazowic podziękować za 

organizację imprezy z grantu sołeckiego. 

Radna E. Lasota – place zabaw są również majątkiem gminy i właścicielem jest gmina a 

obowiązkiem urzędu jest dbanie o konserwacje obiektów i powinien Wójt powołać firmę, która 

profesjonalnie się tym zajmuje. 

Wójt j. Reszelewski – nie będę żadnej firmy powoływał, mogę zgłosić profesjonalnej firmie, 

która przyjedzie i to zrobi, żadnego tworu nie będę powoływał. Gmina odpowiada za każdy 

jeden plac zabaw każdy jeden chodnik i fragment drogi która należy do gminy, tylko 

społeczeństwo powinno mieć świadomość jakie są ponoszone z tego tytułu koszty a fundusz 

sołecki jest częścią budżetu, więc sołectwo również powinno mieć świadomość i środki 

zabezpieczyć. 

Radny M. Franaszczcyk – czy na wszystkich placach zabaw dzieci z pełną świadomością mogą 

z nich korzystać i czy wszystkie place są dopuszczone do użytkowania. 

Wójt J. Reszelewski – nie jestem w stanie odpowiedzieć kiedy mija termin gwarancyjny do 

kiedy jest czas przeglądów placów zabaw. Jeżeli jest coś zepsute to jest wymienione na bieżąco . 

Radny A. Martyka – Urząd Gminy zapisuje na terminy wynajęcia świetlicy w Białaczowie na 

stypy czy na wesela. Osoby które korzystają ze świetlicy automatycznie na przyjęciach 

korzystają z placów zabaw, jak można mówić że sołectwo musi zadbać o place zabaw jak Urząd 

Gminy dysponuje tym placem zabaw. 

Wójt J. Reszelewski – sołectwo powinno mieć świadomość że takie koszty są, tam gdzie są 

przeznaczane środki z funduszu sołeckiego. Zastanawialiśmy się czy w Białaczowie nie 

wygrodzić placu, też mamy świadomość kto z tego korzysta. Należy to do zadań gminy, jednak 
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należy pamiętać jakie koszty są ponoszone i każde sołectwo które się na to zdecyduje powinno 

zabezpieczyć środki na utrzymanie. 

 

Ad. 7.  Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i podległych jednostek 

za I - półrocze 2018 roku. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że informacja z wykonania 

budżetu za I - półrocze została przekazana radnym oraz zwrócił się z pytaniem czy w związku 

z tym są jakieś pytania bądź uwagi do tego dokumentu. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu za I – półrocze 

2018 r. było tematem wspólnego posiedzenia komisji w dniu 31 sierpnia 2018 r., na którym 

było szeroko omawiane i było zaopiniowane pozytywne. 

Skarbnik Gminy I. Wilk – poinformowała, że I – półrocze zamknęło się nadwyżką budżetową. 

Dochody zrealizowane są w wys. ponad 53 %, natomiast wydatki prawie 49% zaplanowanych 

– sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Brak uwag do ww. sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zarządził 10-minutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady i punktu dotyczącego podjęcia uchwał. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał 

 

- projekt uchwały Nr L/265/2018 Statut Gminy Białaczów 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Pracownik UG A. Gołacka – poinformowała o nowych zapisach wprowadzonych do statutu, 

który obowiązywał będzie od nowej kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

UCHWAŁA Nr L/265/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 
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z dnia 05.09.2018 

Statut Gminy Białaczów 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 5 

 

- projekt uchwały nr L/266/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Białaczów, 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

UCHWAŁA Nr L/266/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 05.09.2018 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Białaczów, 

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 6 

 

- projekt uchwały nr L/267/2018 w sprawie  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórym nauczycielom, zniżek godzin dla dyrektorów szkół i innych nauczycieli, 

którym powierzono funkcje kierownicze zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Białaczów,  

 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Radny Z. Wereszka – czy organ prowadzący prowadził dyskusję proponowanej uchwały z 

Dyrektorami Szkół i kierownikami jednostek podległych. 

Wójt J. Reszelewski – Dyrektorzy Szkół zostali poinformowani o tych zniżkach które są 

proponowane. 

W związku z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy zarządził 
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głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 11 – radnych, 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA Nr L/267/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 05.09.2018 

w sprawie  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórym 

nauczycielom, zniżek godzin dla dyrektorów szkół i innych nauczycieli, którym 

powierzono funkcje kierownicze zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Białaczów, 

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 7 

 

- projekt uchwały Nr L/268/2018 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Białaczów, 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

UCHWAŁA Nr L/268/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 05.09.2018 

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Białaczów 

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 8 

 

- projekt uchwały Nr L/269/2018 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
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i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

UCHWAŁA Nr L/269/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 05.09.2018 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 9 

 

– projekt uchwały Nr L/270/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Gminy –  zbliżają się wybory i ich wynik może być różny, czy 

gmina jest przygotowana  na wypłacenie ekwiwalentu dla Wójta za niewykorzystany urlop. 

Skarbnik I. Wilk – planowana wypłata nie była. 

Radny M. Franaszczyk –  gdyby stan urlopu się utrzymał byłaby to kwota 20-22 tys. zł. 

Wójt. J. Reszelewski – wyjaśnił że byłaby to kwota w granicach ok. 21 tys. zł. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Radna E. Lasota – poinformowała, że opinia była pozytywna natomiast nie była jednogłośna. 

Skarbnik I. Wilk – poinformowała o zmianach stanowiących załącznik do uchwały. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował o zwiększonych środkach w budżecie na wykonanie 

oświetlenia wzdłuż ul. Piotrkowskiej i w miejscowości Wąglany. 
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Przewodniczący Rady Z. Prusek – czy jest udział funduszu sołeckiego. 

Wójt J. Reszelewski – w tym roku nie, dopiero w przyszłym roku bo w tym roku już są 

wykorzystane fundusze. I etap – kol. Żelazowice ul. Konecka i Spokojna, II etap – oś 

Małachowskiego, ul. Piotrkowska i miejscowość Wąglany. Na pierwszy są pieniądze na drugi 

brakuje. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – jest to inwestycja za środki własne, pieniądze z funduszu 

sołeckiego to też środki zewnętrzne w roku bieżącym jest to kwota ok. 72 tys. zł. 

Wójt J. Reszelewski – sołectwo Białaczów w przyszłym roku zaplanowało z funduszu 

sołeckiego kwotę ok. 10 tys. zł. na wymianę oświetlenia ulicznego. 

 Sołtys Żelazowic Z. Gorzela – sołectwo Żelazowice częściowo przeznaczyło z funduszu 

sołeckiego środki na wykonanie projektu oświetlenia Kol. Żelazowice. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek zarządził 

głosowanie dotyczące przyjęcia przedmiotowej uchwały.  Obecnych radnych podczas 

głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały 8 – radnych, 

przeciw 3 – radnych, 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA Nr L/270/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

 z dnia 05.09.2018 r. 

w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2018 rok.   

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 10 

 

– projekt uchwały Nr L/271/2018 w sprawie  zmiany WPF na lata 2018 – 2029 

 

Na salę obrad przybyli właściciele Przychodni Rodzinnej w Białaczowie. 

 Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. Dług Gminy na początku kadencji 

wynosił ok. 4 mln. zł. a przewidywany na koniec obecnej kadencji jest ok. 2 mln. większy, przy 
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nieskanalizowaniu ani jednej miejscowości w obecnej kadencji. 

Skarbnik I. Wilk – ok. 1,5 mln. zł. 

Wójt J. Reszelewski – proszę nie zapominać, że rozbudowujemy salę gimnastyczną, 

wybudowaliśmy wspólnie z Powiatem kilka km. nowych dróg, strategiczna inwestycja jaką 

była rozbudowa oczyszczalni również została wykonana. 

Radny Z. Wereszka – w którym miejscu następują zmiany w wieloletniej prognozie. 

Skarbnik I. Wilk – dochody i wydatki przenosimy do WPF w wykazie przedsięwzięć mamy 

wprowadzoną przebudowę drogi powiatowej w Białaczowie 300 tys. zł. na przyszły rok i 80 

tys. zł. na 2020 r. opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. 

Radny Z. Wereszka – uczestniczę w rozmowach dot. remontu drogi między Opocznem a 

Końskimi , która przebiega przez teren naszej gminy, różne  dyskusje są prowadzone. Miałem 

dylemat  w jaki sposób mam zagłosować nad zmianami w budżecie, które obejmują zmianę 

projektu w Białaczowie a również drogę między Opocznem a Końskimi. Jestem za tymi 

zmianami na obydwu tych drogach ale podczas komisji pojawił się potężny problem, czy 

inwestując w drogę w Białaczowie przeznaczając na nią kwotę 300 tys. zł. w momencie gdy 

pojawi się następny nabór z którego miałaby być remontowana droga wystarczy środków, jest 

to odcinek na zakrętach w Parczówku gdzie ma być poszerzony chodnik, zmiana projektu 

dotyczy również poboczy między Skroniną a Sędowem gdzie może uda się wygospodarować 

pas/przejście dla poruszania się rowerów i pieszych. Zmiany są bardzo szerokie na całym tym 

odcinku. Jednak dla mnie bardzo istotnym jest czy wydając pieniądze na remont drogi 300 tys. 

zł. na odcinek w Białaczowie gdzie są chodniki i droga w miarę równa w porównaniu z drogą 

w Parczówku i między Skroniną a Sędowem nie wspominając o innych, wystarczy nam 

pieniędzy na przystąpienie do drugiego projekt lub ewentualnie skąd je wziąć. Jest potężną 

obawą, czy wydając te pieniędzy będziemy mogli wydysponować w prognozie następne 250-

300 tys. zł. na odcinek w Parczówku. Napomnę do Sołtysa i Radnego z Sędowa że poruszany 

był ten odcinek drogi w której kolejności po zaktualizowaniu projektu powinien być robiony. 

Wspieram żeby ten odcinek był w miarę szybko robiony. Kieruję więc pytanie do Wójta  czy 

w momencie kiedy wyremontujemy drogę w Białaczowie, wiem dlaczego jest proponowany 

do remontu ten odcinek, wiem że nie mamy żadnego innego, który spełniałby wymogi 

techniczne, czy jeżeli wydamy te pieniądze teraz czy będzie nas stać na wybudowanie 

następnego odcinka, skąd weźmiemy pieniądze, jeżeli się pojawią się nabory wniosków na 
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jesieni  czy na wiosnę przyszłego roku. 

Wójt J. Reszelewski – pytań jest bardzo wiele, nie wiemy za ile pójdzie ten odcinek, nie wiemy 

za ile może pójść kanalizacja gdzie czekamy na nabór ze środków RPO, jakie będzie 

dofinansowanie, czy się zmieni, jeżeli będzie to na jakim poziomie. 

Na salę przybyli przedstawiciele PKP PLK oraz Dyrektor ZDP w Opocznie 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – powitał przybyłych przedstawicieli PKP PLK i Dyrektora 

ZDP w Opocznie. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zwrócił się z pytaniem o podanie kwotowo w jakiej 

wysokości w ciągu roku będzie spłacany dług. 

Skarbnik I. Wilk – ok. 900 tys. zł. rocznie. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek zarządził 

głosowanie dotyczące przyjęcia przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas 

głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały 8 – radnych, 

przeciw 3 – radnych, 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA Nr L/271/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

 z dnia 05.09.2018 r. 

w sprawie  zmiany WPF gminy na 2018 rok.   

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 11 

 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – korzystając z obecności zaproszonych gości przechodzimy 

do punktu 6 dzisiejszego  posiedzenia. 

Ad. 6.  Informacja nt. budowy skrzyżowania dwupoziomowego nad linią kolejową nr 4 

Grodzisk Mazowiecki – Zawiercie (CMK) i likwidacja przejazdu kolejowego 

w km. 98.564 w miejscowości Radwan. 
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Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – w tej chwili przygotowywane są prace 

przygotowawcze do likwidacji równocześnie sześciu przejazdów na linii CMK, na terenie 

Powiatu Opoczyńskiego są dwa przejazdy w Gminie Sławno i Białaczów, w chwili obecnej jest 

to na etapie przygotowania dokumentacji. Planujemy że wszelkie decyzje na wykonanie robót 

uzyskamy do końca bieżącego roku, w tej chwili czekamy na wydanie decyzji z Wód Polskich 

i ZRID. ZRID powinniśmy otrzymać w przeciągu dwóch miesięcy, chcemy pozyskać zgodę 

Zarządu PLK w lutym 2019 r. wszczęcie procedury przetargowej nastąpiłoby w miesiącu marcu, 

planujemy podpisanie umowy z wykonawcami we wrześniu następnego roku, wejście na plac 

budowy nastąpiłoby w październiku 2019 r. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – w odniesieniu do informacji prasowych dot. odcinka 

Opoczno – Idzikowice gdzie jest droga bezkolizyjna/techniczna czy też tutaj jest brana pod 

uwagę. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – tak, teraz chcemy skupić się na utrzymaniu i 

poprawieniu jakości istniejących dróg. Po zakończeniu prac związanych z ochroną środowiska 

czyli wygrodzeniem panelami zostanie podjęta decyzja co do ukształtowania, usprawnienia 

tych dróg równoległych o nowe drogi które będą uzupełniały cały ciąg. Jest za wcześnie na 

konkrety bo planujemy cały ciąg dróg zakończyć w 2020 roku. W przeciągu 1,5 roku 

weszlibyśmy na teren istniejących dróg. Wczoraj było otwarcie ofert na ten odcinek, 

analizujemy to pod względem wymagań, jeżeli będzie konkretna decyzja mogę do państwa 

przesłać pismo informujące. 

Radny W. Świtkowski – czy jeżeli nie będą zakończone prace z wiaduktem przejazd nadal 

będzie otwarty. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – warunek jest taki że z chwilą oddania do użytku 

wiaduktu możemy dokonać likwidacji przejazdu. 

Radny W. Świtkowski – kiedy możemy się spodziewać zakończenia prac. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – zakończenie planowane jest na listopad 2020 roku. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zapytał o drogi. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – mówimy o ciągu dróg równoległych technologicznych 

na stanie PKP PLK nie mówimy o pozostałych drogach. Na pewno w ciągu wiaduktu będą 

zjazdy do istniejących dróg. Jeżeli chodzi o drogę dojazd z wojewódzkiej do wiaduktu będzie 

to nakładka asfaltowa w ramach tego zadania. 

Kierownik Kontraktu D. Grzegorski - poinformował na temat wykonania przedmiotowej 

inwestycji w ramach ZRID. 

Radny W. Świtkowski – czy w ramach wykonania odcinka Miedzna Drew. - Radwan brane jest 
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pod uwagę wykonanie pobocza/chodnika. 

Kierownik Kontraktu D. Grzegorski - brane jest pod uwagę wykonanie pobocza z 

podwyższeniem jedni bez chodnika. 

Radny W. Świtkowski – czy Powiat nie mógłby tego zrobić, bo nie jest to duży odcinek. 

ZDP A. Reszel – droga powstanie, zostanie odnowiona i możemy później decydować się na 

realizacje ciągów pieszych. Będzie to realizowane według potrzeb i możliwości nie jest 

planowane że w tej chwili będziemy budować chodnik, kiedy jest odbudowywana nawierzchnia. 

Wśród obecnych wywiązała się dyskusja dotycząca budowy ciągów dla pieszych. 

Wójt J. Reszelewski – tak jak dzieje się do tej pory gdzie budujemy razem z Powiatem chodnik 

przez miejscowość Żelazowice nic nie stoi na przeszkodzie żeby w przyszłości również kolejne 

takie etapy wykonać. To musi być zarówno dobra wola Powiatu jak i Gminy. 

Radny M. Franaszczyk – czy jest możliwe wykonania takiego pobocza jak jest zrealizowane w 

miejscowości Parczów na tym odcinku zamiast pobocza z kruszywa, jest to pobocze do ruchu 

pieszo – rowerowego. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zapytał czy jest możliwość wykonania pobocza z kostki. 

Kierownik Kontraktu D. Grzegorski - takie wykonanie pobocza wiąże się z kosztami wyższymi 

niż wykonanie pobocza klasycznego. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – spółka nie może wydatkować środków na nie swoje 

drogi, robimy co możemy poprzez np. wyłożenie dywaniku asfaltowego ale to na tym etapie 

wszystko. Nie chciałbym zmieniać założeń bo to spowoduje opóźnienie przetargu. 

Radny M. Franaszczyk – raz wydatkujecie środki na pobocze, później to pobocze będzie 

zrywane. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz - to jest utwardzenie/ulepszenie ale z drugiej strony 

musimy to zrobić bo jeżeli byśmy pozostawili to pobocze w takim stanie to mielibyśmy skargi 

od mieszkańców/użytkowników że jest coś nie tak. 

Kierownik Kontraktu D. Grzegorski - możemy tylko naprawić nawierzchnię na drodze i 

poprawić pobocze. 

Radny M. Franaszczyk – ponieważ wiadukt po wykonaniu będzie przejmowany przez Powiat 

a co z wiaduktem na wysokości Zachorzowa ponieważ tam jest droga gminna, czy koszty 

utrzymania tego wiaduktu przejdą na Gminę Białaczów. 

 Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz -  zarządca drogi przejmuje mienie. 

Radny M. Franaszczyk – czy w związku z powyższym Gmina Białaczów będzie zmuszona do 

wykonania jakiegoś odcinka drogi na swoim terenie. 

Wójt J. Reszelewski – to jest teren Gminy Sławno. 
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Przewodniczący Rady Z. Prusek – z jednej strony do tego wiaduktu jest droga Gminy Sławno, 

a drugiej strony  tej drogi nie ma, ona nie istnieje. Biorąc udział w spotkaniu Lasy Państwowe 

nie były zainteresowane więc skoro nie lasy to gmina. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – raczej gmina bo my nie możemy ingerować w 

przebudowę drogi poza odcinkiem inwestycji w obcy środek trwały. 

Wójt J. Reszelewski – czy my będziemy musieli wykonać taką drogę, pytanie czy chcemy. 

Wiadukt w całości będzie na terenie Gminy Sławno. Gminie zależy żeby mieć wiadukt żeby 

mieszkańcy mogli mieć dojazd do posesji za torami kolejowymi. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – nie wiem czy były ustalenia pomiędzy gminami co do 

tego odcinka drogi, czy tej inwestycji podejmie się Gmina Sławno. 

Wójt J. Reszelewski – nam ta droga na chwile obecną nie jest potrzebna. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – są dwie drogi do tego wiaduktu z naszej strony, jedna jest w 

miejscowości Wąglany należąca do Lasów Państwowych jednak Lasy nie są zainteresowane 

wykonaniem tej drogi. Nasza droga do wiaduktu zaczyna się w Żelazowicach przy kościele i 

kończy przy drodze prowadzącej do wiaduktu. Ile kosztuje wykonanie takiego wiaduktu 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – 2-3 lata temu wiadukty zamykały się kwotą od 10 do 

15 mln. zł. w zależności od ukształtowania terenu. Wiadukt obecnie wykonywany będzie 

kosztował ok. 25 mln. zł. - jeden. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – po pierwszym spotkaniu wyraziłem stanowisko, że nas w 

najbliższym czasie nie będzie stać na wykonanie takiej drogi. Jeżeli będzie taka potrzeba 

będziemy musieli ta drogę wykonać. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – skomunikowanie powinno być po obu stronach 

takiego wiaduktu taki był cel na początku. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – ja uważam ze taki jest cel wiaduktu i ponoszenia kosztów 

ok. 30 mln. zł. Panie Wójcie czy jest porozumienie między Gmina Sławno a Gminą Białaczów. 

Wójt J. Reszelewski – Gmina Sławno buduje wiadukt na swoim terenie. Niejednokrotnie 

podkreślaliśmy że nie planujemy budować tej drogi bo ta droga nikomu nie będzie potrzebna i 

nikomu nie będzie służyła w tym momencie. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – my będziemy mieć przejazd w miejscowości Radwan. 

Inwestycja jest na terenie Gminy Sławno ale są nasze koszty budowy drogi. 

ZDP A. Reszel – budowa wiaduktu nie jest uwarunkowana budową drogi do Wąglan. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – po wybudowaniu wiaduktu przejazdy muszą zostać 

zlikwidowane. Ja uważam, że droga na terenie gminy mogłaby zostać w takim stanie jak jest. 

Nie zgadzam się ze stanowiskiem LP że ich to nie interesuje bo jest to droga przeciwpożarowa. 
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ZDP A. Reszel – nie ma potrzeby przebudowy tej drogi do Wąglan ona jest drogą gruntową i 

na ten moment może taka pozostać. 

Wśród obecnych wywiązała się dyskusja na temat przejazdów gospodarczych. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – PLK odchodzi od budowy dróg pod torami. 

Wójt J. Reszelewski – istnieje przejazd pod mostem. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – przebudowa drogi wymaga pewnych nakładów. 

Wójt J. Reszelewski – ale proponowaliście państwo wykup gospodarstwa. 

Dyrektor Projektu PKP PLK A. Janasz – samo gospodarstwo nie załatwiałoby sprawy jest 

jeszcze szereg działek i pól. 

ZDP A. Reszel – jeżeli są likwidowane przejazdy i powstają wielopoziomowe skrzyżowania to 

nie jest zły kierunek, tej drogi dzisiaj nie ma asfaltowej ale za 10-20 lat kto wie czy nie połączy 

terenu Zachorzowa z Wąglanami. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – podziękował gościom za przybycie na dzisiejszą sesję i 

przedstawienie powyższych zagadnień. 

Po omówieniu powyższych spraw powrócono do punktu dotyczącego podjęcia uchwał. 

- projekt uchwały Nr L/272/2018  uchylająca uchwałę Nr XLII/232/2018 Rady Gminy 

Białaczów z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 

WFOŚiGW w Łodzi 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie jednak nie jednogłośnie. Ja bym był 

osobiście za tym żeby o tą pożyczkę Gmina się starała ze względu na to że w przyszłości 

pożyczka jest umarzana średnio w 20-25%. Dotychczas się tak działo że raczej każda pożyczka 

była umorzona a środki z tej pożyczki były przeznaczane na inwestycje związane z kanalizacja . 

W tej kadencji tak się złożyło że z różnych względów nie budujemy żadnego odcinka 

kanalizacji i zwrotu z pożyczki, którą gmina zaciągnęła w 2013 r. nie możemy przeznaczyć na 

ten cel choć tak powinno się to odbywać i z tego tytułu gmina straci środki w granicach 60-70 

tys. zł. które mogłaby pozyskać w ramach umorzenia przyszłościowego  pożyczki. 

Skarbnik I. Wilk – nie zaciągamy pożyczki ponieważ mieliśmy do umorzenia pożyczkę którą 

zaciągaliśmy wczesnej i mamy pozytywną opinię zarządu WFOŚiGW w Łodzi  i jest to kwota 

132.848 zł. aby otrzymać umorzenie możemy ja przeznaczyć tylko i wyłącznie na zadanie 

związane z ochrona środowiska i takim zadaniem jest zakup ciągnika z przyczepą i zamiast 

brać nową pożyczkę wstawiamy tą w umorzenie i dlatego tamtą uchylamy bo powodowałaby 

zadłużenie gminy a ta by przepadła. 



20 

Radny M. Franaszczyk – jest to spowodowane tym, że gmina nie robi inwestycji i nie kanalizuje 

gminy z tego powodu nie możemy przeznaczyć tych środków na skanalizowanie gminy jako 

wkład własny w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Ten rok jest najgorszy gdzie nie 

pozyskujemy środków zewnętrznych, pytanie ile środków mamy zabezpieczone na kolejne lata 

jeżeli chodzi o nasz samorząd. 

Skarbnik I. Wilk – nie możemy wpisywać środków na które nie mamy podpisanej umowy, jeśli 

złożymy wnioski i dostaniemy pozytywną opinię oraz podpiszemy umowę to wtedy 

wprowadzamy do budżetu te środki. 

Radny M. Franaszczyk – ja rozumiem że my na dzień dzisiejszy planujemy skanalizowanie 

jednej czy drugiej miejscowości i możemy w WPF to zadanie umieścić i wprowadzić własne 

środki, jednak czy mamy zaplanowane środki zewnętrzne. 

Wójt J. Reszelewski – a czy były nowe nabory, na tamte nie otrzymaliśmy o które 

wnioskowaliśmy a nowe nie były ogłoszone więc nie podpisaliśmy umowy ale Pan to 

doskonale wie jako szef Komisji Budżetowej. 

Radny M. Franaszczyk – doskonale wiem lecz jestem zaniepokojony sytuacją gminy. Kolejne 

lata mogą być gołe w inwestycje na terenie gminy. Jeżeli dostaniemy środki na skanalizowanie 

to w jakim czasie będziemy musieli to rozłożyć żeby móc te miejscowości skanalizować, na ile 

gminę stać na te inwestycje tj. skanalizowanie gminy wykonanie dróg. 

Wójt J. Reszelewski – tak Pan jak wszyscy Radni znamy zapisy WPF-u gdzie jest zapis w jakim 

czasookresie mamy to zadanie realizować. Jest inwestycja zaplanowana na rok 2019-2020 

jeżeli chodzi o kanalizację Sędów-Skronina pod warunkiem że zostanie ogłoszony nabór na 

środki i pod warunkiem że je otrzymamy. 

Radny M. Franaszczyk – patrząc na historię tego roku nie możemy być niczego pewni tak jak 

pewny był Wójt inwestycji drogowych gdzie dofinansowanie mieliśmy dostać na poziomie 85% 

a dostaliśmy zero dofinansowania tak jak przy inwestycjach skanalizowania gminy. Do tej pory 

dostajemy dofinansowanie na poziomie zerowym. 

Wójt J. Reszelewski – proszę nie opowiadać bzdur i głupot, środki które otrzymaliśmy z 

zewnątrz są na poziomie 8 mln. zł. Proszę dodać wszystkie środki które gmina otrzymała z 

różnego rodzaju dofinansowań. 

Radny M. Franaszczyk – o jakim okresie Pan mówi. 

Wójt J. Reszelewski – lata 2015 – 2018. 
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Radna E. Lasota – nie ma się co tutaj denerwować, sprawa kanalizacji jest dla tej gminy być 

albo nie być. Jeżeli chcemy myśleć o rozwoju gminy to nie da się mówić o kanalizacji. Ja 

czekam na oczyszczalnie w Sobieniu, ta wizja że oczyszczalnie będą w Sobieniu się oddala, 

dlatego proszę się nie dziwić, że Radni troszczą się o to co i kiedy powstanie. 

Wójt J. Reszelewski – ja się również o to troszczę. Problem odbioru nieczystości pojawił się 

od czterech lat. Od dawna się z tym borykamy wiele inwestycji zostało i będzie zrealizowanych 

w przyszłości. 

Przewodniczący Rady Z. Pusek – pytanie do Pani Skarbnik. Otrzymałem informacje że 

możemy spłacać 900 tys. zł. kredytu ile w tym wypadku możemy zainwestować środków 

wolnych w inwestycje. 

Skarbnik I. Wilk – następny rok też jest planowany deficytem patrząc na WPF, dopiero w 2021 

roku przewidywane są wolne środki. 

Radny Z. Wereszka – z prowadzonej dyskusji wnioskuje że nie było możliwości 

zagospodarowania zwrotu, który mamy w tej chwili tak żebyśmy mogli wziąć drugą pożyczkę 

i potencjalny zwrot zainwestować w przyszłe miejsce, nie mamy jakiejś inicjatywy związanej 

z ochroną środowiska. 

Skarbnik I. Wilk – w tym roku nie akurat teraz mamy możliwość ubiegania się o umorzenie bo 

już musielibyśmy spłacać następne raty. 

Wójt J. Reszelewski – pytanie do Pani Skarbnik. Czy w historii odkąd Pani pamięta był rok bez 

deficytu budżetowego w naszej gminie. 

Skarbnik I. Wilk – nie pamiętam. 

Radny M. Franaszczyk – czy o umorzenie tej pożyczki moglibyśmy się starać np. 2 stycznia. 

Skarbnik I. Wilk – nie, bo musielibyśmy spłacać raty i jak przeznaczamy na zadanie związane 

z ochroną środowiska to mamy ponad 40% umarzane. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały zarządzono głosowanie. Obecnych 

radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 12 - radnych 

przeciw głosował 1 - radny. 

Uchwała została przyjęta. 
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           UCHWAŁA Nr L/272/2018 

          RADY GMINY BIAŁACZÓW 

        z dnia 05.09.2018 

  uchylająca uchwałę Nr XLII/232/2018 Rady Gminy Białaczów z dnia 22 lutego 2018 r. 

w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Łodzi 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 12 

 

- projekt uchwały Nr L/273/2018  w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie, choć nie jednogłośnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały zarządzono głosowanie. Obecnych 

radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 7 - radnych 

przeciw głosowało 2 – radnych 

wstrzymało się od głosu – 3 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

           UCHWAŁA Nr L/273/2018 

          RADY GMINY BIAŁACZÓW 

        z dnia 05.09.2018 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 13 

 

- projekt uchwały Nr L/274/2018  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Opoczyńskiego. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 31 sierpnia 2018  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w/w projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Skarbnik I. Wik – odczytała pismo  z Powiatu Opoczyńskiego dot. prośby o zabezpieczenie 

środków finansowych w wys. 7,5 tys. zł. na przebudowę drogi Powiatowej nr 3116 ul. 

Piotrkowska w Białaczowie  oraz pismo w sprawie zabezpieczenie środków w budżecie w 
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wysokości 12,5 tys. zł. na pokrycie 50% kosztów dostosowania istniejącego projektu drogi w 

Parczówku – pisma stanowią załącznik nr 14 i 15 do protokołu. 

Radna J. Pawłowska – czy droga Sędów-Skronina nie została nigdzie ujęta. 

Skarbnik I. Wilk – nie. 

Radny Z. Wereszka – dla mnie istotną sprawą, która nie została poruszona to jest droga 

wewnętrzna w Sędowie w kierunku Rudy Białaczowskiej, zwracam się do Wójta z pytaniem w 

jakim to jest miejscu. Miałem przyjemność uczestniczyć w rozmowach gdzie był Wicestarosta, 

Wójt i Dyrektor gdzie na całym tym odcinku dróg okazało się że jest kilka chodników które są 

za wąskie względem obecnych wymogów do składania wniosku. Są odcinki w Skroninie, 

Petrykozach i Parczówku, gdzie chodnik ma 1,5 m lub mniej a więc składając wniosek w takim 

kształcie wniosek automatycznie upada ponieważ chodnik ma mieć nie mniej niż 2 m. w 

projekcie. W przypadku mieszkańców Parczówka nastąpiła zgoda na użyczenie gruntów na 

realizację jak by pojawił się moment że można występować z wnioskiem dalej. W przypadku 

drogi między Skroniną a Sędowem również na całym odcinku były zaplanowane 1 m pobocza, 

natomiast zmiana w projekcie która ma nastąpić ma spowodować że pobocze ma być 

poszerzone do 1,5 m, zostanie rozpatrzona możliwość wylania pobocza masą bitumiczną które 

spełnia rolę pobocza do ruchu pieszego i rowerowego jest koncepcja odgraniczenia, po której 

stronie drogi to będzie jeszcze nie wiadomo . Z rzeczy dodatkowych które mają powstać to ma 

powstać 5 szykan są to wyspy na drodze mają być od strony Końskich w Sędowie za Sędowem, 

przed Skroniną, przed Petrykozami i na końcu Parczówka. Dodatkowa rzecz, która jest w tych 

projektach to są aktywne przejścia dla pieszych w planie jest ich kilka. Te które nie mają przejść 

pieszych zaprojektowanych albo są na odcinkach nie zabudowanych mają być zmienione na 

aktywne przejścia dla pieszych. Następna rzecz, kończy się chodnik w Petrykozach przy stacji 

kolejowej i co dalej, jest potrzebny ruch pieszo rowerowy i tu powstaje pytanie czy poszerzać 

pobocza czy budować chodnik za rowem. Są różne projekty z których się pozyskuje dotacje. 

Wniosek składany na odcinek który ma być budowany w Białaczowie wymaga  punktów, które 

podnoszą prawdopodobieństwo otrzymania dotacji. Punktami takimi są m.in. budynki 

użyteczności publicznej do takich budynków należy również dom sołtysa, są to przejścia dla 

pieszych, skrzyżowania, wszystko to podnosi wartość punktową. Odcinek w Parczówku tych 

punktów ma bardzo mało i ma być składany wniosek w następnym naborze ze środków 

Ministerialnych gdzie ilość tych punktów dodatkowych jest nieistotna natomiast wszystkie 

rzeczy tj. m.in. szykany stwarzają większą możliwość punktów dla potencjalnego pozyskiwania 

funduszy na drogę. Z tą też droga między Skroniną a Sędowem jest brana pod uwagę ale trwa 
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dyskusja z Powiatem że tam ma być budowana linia kanalizacyjna. ZDP na moje pytanie czy 

budowa kanalizacji na brzegu pasa drogowego  wpłynie później na świeżo wyremontowana 

drogę odpowiedzieli że niestety tak. Więc jeżeli mogą uniknąć budowania drogi która za chwilę 

ma zostać zniszczona lub uszkodzona to będą unikać takiego budowania. Stąd taka kolejność 

budowy dróg. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały zarządzono głosowanie. Obecnych 

radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

           UCHWAŁA Nr L/274/2018 

          RADY GMINY BIAŁACZÓW 

        z dnia 05.09.2018 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opoczyńskiego 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 16 

 

Ad. 8.  Zapytania i wolne wnioski 

 

Wójt J. Reszelewski – w kwestii wyjaśnienia/ wyprostowania informacji, która jest informacją 

nieprawdziwą a dotyczyła możliwości ubiegania się przez samorząd Gminy Białaczów o 

dofinansowanie na zadanie dot. przebudowy drogi do Ossy. Pan Przewodniczący Komisji 

Budżetowej na sesji absolutoryjnej zarzucił mi kłamstwo, powiedział ze mamy takie drogi i nie 

doprecyzował o co chodzi. Prostuje to czego dowodem są dokumenty nie mogliśmy Panie 

Przewodniczący złożyć wniosku na drogę do Ossy. Gdyby była taka możliwość na pewno 

byśmy złożyli. Nieprawda została potwierdzona wniosek był złożony 13 kwietnia 2018 r. na 

wykonanie dróg a decyzje ze Starostwa że możemy ta drogę wykonywać otrzymaliśmy 16 

czerwca 2018 r. Więc nie mając pozwolenia na wykonanie czegokolwiek nie można się ubiegać 

o dofinansowanie. 

Radny M. Franaszczyk – czy w momencie składania wniosku na dofinansowanie dróg 

lokalnych na  drogi na które składaliśmy czy mieliśmy wszystkie decyzje i czy decyzja ze 

Starostwa na wykonanie tej drogi była niezbędna na dzień złożenia wniosku o dofinansowanie. 

Wójt J. Reszelewski – z informacji które posiadam tak. Nie mieliśmy decyzji Starostwa na 
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wykonanie tej inwestycji. 

Radny M. Franaszczyk – miał Pan taką wiedzę i dlatego na tą drogę nie składaliśmy wniosku. 

Wójt J. Reszelewski – tak, na dzień złożenia wniosku nie mieliśmy pozwolenia ze Starostwa. 

Radny Z. Wereszka – zapytał o drogę Sędów – Ruda Białaczowska. 

Wójt J. Reszelewski – w miesiącu wrześniu zostaną zakończone prace nad projektem. 

Następnie poruszony został temat dotyczący Przychodni Rodzinnej w Petrykozach. 

Przedstawiciel Przychodni M. Szymański – byliśmy na sesji kiedy chodziło o zapłatę za węgiel 

w Petrykozach przez Przychodnię Rodziną, mówiliśmy że nie mamy środków finansowych na  

ten cel i proponowaliśmy rozwiązanie, że my za ten węgiel zapłacimy a Gmina zakupi aparat 

EKG, który również kosztował w granicach 5 tys. zł. i wówczas radni wyrazili swoją 

przychylność do takiego rozwiązania. Byliśmy u Pana Wójta , który powiedział że rozważy 

taką możliwość oraz mówił o wydzierżawieniu takiego aparatu, że nam nie przekaże na 

własność tylko wydzierżawi na warunkach komercyjnych. Otrzymaliśmy informację od Pana 

Wójta, że wniosek ten nie może być załatwiony. Ja byłem przekonany, że Rada Gminy będzie 

taka decyzję podejmowała tak Wójt mówił, natomiast Pan Wójt trzy razy nas nazwał prywatną 

firmą, napisał że gmina nie ma żadnego obowiązku prawnego do dokonywania takich zakupów, 

że nie ma w budżecie pieniędzy i generalnie to nawet jeśli jest to dla mieszkańców gminy to 

gmina nic nie musi, taką odpowiedź otrzymaliśmy. Szanowni Państwo my też nie musimy, są 

gminy sąsiednie które proszą nas o wsparcie np. Wójt Inowłodza, gdzie  zabezpieczyliśmy 

usługi medyczne od 1 września czynsz wynosi ok. 400 zł. i pełna otwartość. Państwo wiecie że 

Gminy w Powiecie Opoczyńskim czy Piotrkowskim borykają się z brakiem lekarzy i mamy 

kilka telefonów tygodniowo z prośbą żebyśmy gdzieś uruchomili przychodnię, niektórzy nawet 

proponowali żebyśmy przenieśli przychodnię jak mamy problem w Gminie Białaczów. Jeżeli 

spotykamy się z taka arogancją tylko w Gminie Białaczów że jesteśmy nazywani prywatna 

firmą, jesteśmy podmiotem leczniczym który jest tzw. ręką NFZ tutaj. Mamy kontrakt z 

Funduszem na rehabilitację po raz pierwszy w historii Białaczów w wysokości 99 tys. zł. 

miesięcznie. Koszty gabinetu wynoszą 13 tys. zł miesięcznie, z czego dokładamy 4 tys. zł 

miesięcznie, żeby Państwa mieszkańcy i Państwa wyborcy leczyli się w tej przychodni 

bezpłatnie, jeśli chodzi o rehabilitacje. Drugi problem z którym się spotkaliśmy to stan 

techniczny budynku w Petrykozach, tam jest fetor. Sanepid groził nie raz że zamknie tą 

przychodnie. Dach cieknący naprawiliśmy to co mogliśmy zrobić, była interwencja Pani 

Doktor, dalej grzyb pobrudził ściany, nie ma żadnej reakcji ze strony Gminy i tak naprawdę 

zbliżamy się do tego momentu (w którym nasi pracownicy nie są w stanie wytrzymać tam od 

tego smrodu) że będziemy musieli zawiesić działalność medyczną w przychodni w Petrykozach 
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z powodu stanu technicznego budynku i uwag jakie nam sanepid wystosował. Widzimy 

rozwiązanie jedno, jeżeli w ciągu dwóch tygodni Państwo podejmiecie decyzje w sprawie 

naprawienia dachu i kanalizacji i również powrócimy do tematu aparatu EKG, bo pieniądze, 

które były przeznaczone na aparat  przeznaczyliśmy na spłatę węgla, który stał się ważniejszy 

niż aparat EKG i te pieniądze przez nas przekazane są na koncie gminy. Pacjenci mają 

zapewnione raz w miesiącu bezpłatnie badania USG na miejscu jest rehabilitacja, wydajemy 

duże pieniądze na badania laboratoryjne, najwięcej w Gminie Białaczów. Prowadzimy osiem 

przychodni i tutaj wydajemy co najmniej dwa razy więcej na mieszkańca niż w pozostałych 

przychodniach. To społeczeństwo jest schorowane i niezdiagnozowane jeszcze, coraz więcej 

pacjentów zapisuje się do nas, ale ci pacjenci są kosztochłonni, ponieważ są niezdiagnozowani 

wydajemy po kilkaset zł na pacjenta który się do nas zapisuje.  Stawka na lekarza miesięcznie 

za pacjenta wynosi 12,5 zł a komplet badań kosztuje 200 zł to po jakim czasie ile osób się 

składa na tego chorego pacjenta. Połowa zapisanej populacji miesięcznie zgłasza się do lekarza 

gdzie normalnie jest 30% tutaj jest 50% -60%. Jest nam bardzo przykro że spotykamy się z 

tego typu arogancją ze strony Wójta w piśmie, gdzie prosimy  Wójta o wsparcie to jesteśmy 

nazwani podmiotem prywatnym. Obowiązkiem gminy jest zabezpieczenie usług POZ w 

momencie gdyby zniknęła przychodnia szpitalna i nasza to musicie państwo zabezpieczyć 

świadczenia we własnym zakresie to jest wasz obowiązek, więc na dzień dzisiejszy my z tego 

obowiązku Państwa wyręczamy. Ponad połowa gminy  jest zapisana w naszej przychodni więc 

nie rozumiem skąd takie do nas nastawienie jest negatywne skoro pacjenci mówią o nas bardzo 

dobrze, coraz lepiej my się staramy robimy rzecz, których nie było wcześniej na terenie gminy. 

Prosiłbym Wójta żeby wyjaśnił jaki jest problem z naszą firma na terenie gminy bo czujemy 

się jak intruzi gdzie nasi lekarze i wspólnicy mówią że może się przenieść na teren innej gminy 

gdzie nas witają z otwartymi rękami. 

Salę obrad opuściła radna B. Wilk. Pozostało – 12 radnych. 

Wójt J. Reszelewski – przede wszystkim proszę o przeczytanie całości pisma. 

Przedstawiciel Przychodni M. Szymański – może Pan Wójt przeczyta. 

Wójt J. Reszelewski – odczytał pismo skierowane do Przychodni Rodzinnej w Petrykozach  w 

sprawie zakupu aparatu EKG – pismo stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  Prawdą jest to co 

zapisane, że jest to prywatny podmiot leczniczy mający podpisana umowę z NFZ.  Są różne 

podmioty prowadzące działalność leczniczą na rzecz mieszkańców gminy, jest to wasza firma, 

znam również wiele osób, które mają zarejestrowaną działalność leczniczą im też w momencie 

jak się do nas zwrócą należy przyznać środki np. prowadzącym działalność fizjoterapeutyczną 

jak ma zarejestrowaną firmę, samochód którym dojeżdża do pacjentów w momencie kiedy się 
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ten samochód psuje zwraca się do Wójta z prośbą o zakup auta. Nie mogę tego zrobić jest to 

prywatna działalność mimo, że działalność lecznicza. Przychodnia Rodzinna ma podpisany 

kontrakt z NFZ, ja w imieniu mieszkańców i swoim dziękuje za to co robicie, myślę że 

mieszkańcy powinni być zadowoleni z tych usług ze względu na to że Gmina Białaczów jedna 

z nielicznych w powiecie ma trzy ośródki zdrowia, które świadczą usługi lecznicze dla 

mieszkańców gminy, dwa prywatne i jeden państwowy i póki co te ośrodki istnieją, jest 

konkurencyjność na rynku i dzięki temu mieszkańcy maja zapewnione dobre usługi na 

wysokim poziomie. Jeżeli chodzi o rzekomy grzyb, nie widziałem żadnego dokumentu że 

pojawił się problem z grzybem ale malowanie ścian wewnątrz należy do wynajmującego. Co 

do cieknącego dachu był poprawiany nie miałem żadnych informacji więcej, że dzieje się coś 

niepokojącego, nikt mnie o tym nie informował.  

Sołtys Miedznej Drew. Z. Purgat – Wójt mówił, że mamy trzy ośrodki zdrowia ja chciałem  się 

odnieść do jednego z nich. Dr Włodarski był na urlopie, pojawił się lekarz na trzy godziny w 

poniedziałek w pozostałe dni były same pielęgniarki. Mieszkanka moja została skierowana z 

bólem ucha, żeby poszła do lekarza do Opoczna na ul. Szpitalną tam nie chcieli jej przyjąć, 

przyjechała na Vita-Med, gdzie musiała zapłacić 80 zł. żeby dostać się do laryngologa. Ośrodek 

Zdrowia w Białaczowie nie zapewnił żadnej opieki mimo że lekarz szedł na urlop. Powinien 

być ktoś na zastępstwo nie czekać dziesięć dni, że pacjenci przez ten czas mają nie chorować. 

Natomiast w pozostałych ośrodkach na terenie gminy po południu jest lekarz i myślę że 

większość mieszkańców jest bardzo zadowolona i uważam że należało by pomóc. 

Wójt J. Reszelewski – zarówno do Dyrektora Szpitala pełniącego obowiązki jak do Starosty 

Powiatowego w Opocznie w związku że nie było stałej opieki medycznej w podmiocie 

leczniczym zostały skierowane pisma w którym Wójt domaga się obsady lekarskiej. 

Otrzymałem odpowiedź, że mamy Dr Czerniaka na kilka godzin dziennie, przyjmuje po 

południu pediatra też kilka godzin w tygodniu, taka jest odpowiedź i jeszcze był dopisek, że 

mieszkańcy mają możliwość korzystania z usług szpitala na ul. Szpitalnej z czym ja się nie 

zgadzam. Dzięki, że mamy dwa podmioty lecznicze prywatne, które też świadczą usługi 

medyczne na odpowiednim poziomie ale niestety po konsultacji z Mecenasem nie mam 

umocowań prawnych, odpowiedzią na to było stosowne pismo. 

Przedstawiciel Przychodni Dr Wołyniec – chciałam dowiedzieć się w kwestii napraw, które były 

zrobione w przychodni w Petrykozach, rzeczywiście był Pan , który przykleił dwa kawałki 

blachy nad kotłownią, natomiast problemem jest dach, więc jeśli taka naprawa była zlecona to 

ktoś powinien przyjść sprawdzić jaki jest efekt tej naprawy i czy problem został zażegnany.    

Nie wiem ile można zgłaszać że jest grzyb, zostały umalowane ściany a brak interwencji gminy 
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spowodował, że praca i nasze pieniądze poszły na marne. Czyli raz w miesiącu trzeba zgłaszać 

że taki problem istnieje, jednak ktoś z gminy powinien sprawdzić czy efekt wykonanych prac 

jest. Głównie zajmuje się leczeniem pacjentów a nie sprawdzaniem w którym miejscu pojawia 

się plama ja widzę wielki problem i już w tej chwili nie powinnam wpuścić pacjentów do tego 

ośrodka bo zgłaszany fetor z kanalizacji nie pozwala na przyjmowanie pacjentów, nie 

powinnam również wpuszczać pracowników do tego ośrodka.  My jesteśmy jednym 

podmiotem leczniczym zarówno poradnia w Białaczowie jak w Petrykozach to jest jeden 

podmiot leczniczy, świadczymy tylko usługi w dwóch miejscach dla wygody pacjentów, my 

nie musimy tego robić i nie będziemy robić czegoś na siłę bo czujemy się tutaj nie chciani. 

Wójt J. Reszelewski – nikt tak dobrze jak osoba użytkująca budynek nie może powiedzieć co 

się dzieje w budynku, więc w sytuacji kiedy pojawia się coś proszę o informację. W momencie 

kiedy podpisywaliśmy umowę nikt nie wspominał o fetorze o którym się dowiaduję i nikt nie 

mówił o grzybie, w sprawie dachu myślałem że ta sprawa została zażegnana natomiast to że 

czuć z kanalizacji to się zdarza. Nie znam problemu z fetorem nikt do mnie tego nie zgłaszał 

ale oczywiście tą sprawą się zajmiemy i przeciekającym dachem również. 

Przedstawiciel Przychodni Dr Wołyniec – umowy podpisywaliśmy znacznie wcześniej niż był 

zgłaszany problem, więc proszę nie mówić że została podpisana umowa i nic Pan od tego czasu 

nie wiedział. 

Między Wójtem a Dr Wołyniec wywiązała się dyskusja dotycząca zgłaszanych problemów w 

przychodni w Petrykozach. 

Przedstawiciel Przychodni M. Szymański – co Państwo myślą o przekazaniu 5 tys. zł. na zakup 

EKG ewentualnie zakup i użyczenie dla przychodni, Radni się przychylali do tego. Działamy 

na terenie Gminy Tomaszów Mazowiecki sam Wójt przekazał 60 tys. zł. na rehabilitację i 

wspomógł zakup wanny do hydromasażu za 35 tys. zł. Jeżeli płacimy czynsz do gminy to te 

pieniądze powinny być dla mieszkańców, my płacimy gminie czynsz ze składek zdrowotnych 

i tam Rada Gminy uznała że pieniądze przynajmniej w części powinny wrócić na leczenie 

mieszkańców gminy. W Petrykozach płacimy za czynsz 1.550 zł. brutto a w Inowłodzu 

podpisaliśmy umowę na 450 zł. oni nie chcą zarabiać na służbie zdrowia oni chcą żeby była 

służba zdrowia. Przychodnie się nie bilansują możemy przynieść pełne zestawienia księgowe i 

my ok. 50 tys. rocznie musimy do przychodni tutaj dokładać. To tak myśląc Wójt Gminy 

Tomaszów Maz. Sponsoruje przychodnie w Białaczowie, te dotacje które mamy inwestujemy 

tutaj, gdyby nie wsparcie byśmy nie dali rady finansowo. Koszty badań które są ogromne a 

pacjentom nie odmawiamy tego. My żeby jakąkolwiek inwestycje zrobić   musimy ograniczyć 

pacjentom dostęp do świadczeń. Utrzymujemy się jedynie ze środków NFZ. Chciałbym prosić 
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Radnych o podjęcie interwencji w sprawie zakupu aparatu EKG. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – jest Pan dobrym menadżerem i dba Pan o dobro firmy, 

natomiast gdzieś po drodze są pacjenci. Od momentu kiedy pani Doktor przedstawiała Radzie 

problem do dnia dzisiejszego zmieniło się stanowisko szpitala. Mam pytanie do Wójta czy 

prawdą jest że rehabilitacja w Białaczowie przestaje działać. 

Wójt J. Reszelewski – nic nie wiem na ten temat. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – przypominam, że przekazaliśmy środki gminne na 

rehabilitacje. Z uwagi na zmianę próbujmy podejść do zagadnienia jeszcze raz jako Rada 

Gminy znamy stanowisko Wójta. To my mamy decyzyjność a Wójt będzie musiał szukać 

rozwiązania. Z uwagi na potrzeby i obowiązki podejmiemy ten temat jeszcze raz, za efekty nie 

ręczę. Z uwagi na interesy mieszkańców/pacjentów jest to punkt bardzo ważny. Pomogliśmy 

Szpitalowi zakupując sprzęt do rehabilitacji myślę że będziemy szukać rozwiązań i takie próby 

podejmiemy. 

Radny Z. Wereszka – jest to smutne, że Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia podejmuje jakieś 

działania składa wnioski a nie dowiaduje się że analiza przeprowadzona przez Radcę Prawnego 

jest negatywna. Prośba do Państwa prowadzących przychodnię o konsultacje z gminami które 

obeszły problem z którym nie poradził sobie Wójt i Radca w sprawie wsparcia dla 

niepublicznego podmiotu leczniczego.  

Przedstawiciel Przychodni M. Szymański – Gmina Tomaszów Maz. sprzęt medyczny kupiła dla 

siebie, nie przekazała nam na własność tylko nam użyczyła. 

Radna E. Lasota – ja też wrażenie odnoszę, że Wójt działa przeciwko przychodni. Minęło już 

kilka miesięcy kiedy były podawane rozwiązania co można z tym zrobić bo sprawa jest 

niezwykłej wagi. Niejednokrotnie mówiłam ile gmina wydaje na zdrowie mieszkańców to są 

śmieszne pieniądze 12-14 zł. rocznie. Wójt nie składa wniosków na gabinet stomatologiczny, 

na gabinet pielęgniarski a zdrowie mieszkańców jest priorytetowe. Było i jest kilka możliwości 

o zarówno Narodowym Programie Zdrowia jak i ustawach dotyczących ochrony zdrowia mowa 

jest o tym że gmina ma obowiązek kontrolowania przychodni przyszpitalnych natomiast 

opiekowania się mieszkańcami gminy i zabezpieczenia im ochrony zdrowia tymczasem Wójt 

robi wszystko przeciwko. Radni w tej chwili w trybie pilnym muszą podjąć ostateczne 

rozwiązanie. Lada chwila może rozsypać się przychodnia przyszpitalna a lekarz który tam jest 

szkodzi pacjentom a Wójt mówi że nie wie co się dzieje, czy działa tam punkt rehabilitacyjny. 

Gmina przyznała 15 tys. do przechodni, która nie spełniała już funkcji a tutaj Wójt widzi ciągle 

jakieś bariery. Nie ma tych barier tylko musi być dobra wola i dobry Mecenas.  

Wójt J. Reszelewski – opieram się na opinii prawnej Mecenasa, który odniósł się do całej 
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sprawy. W trosce o Radną i jej osobę zarzut że lekarz wykonujący swoje obowiązki komuś 

szkodzi jest poważną rzeczą i myślę że Radna  powinna mieć tego świadomość. 

Niejednokrotnie podkreślałem, że czekam na propozycje uchwały ze strony Rady. 

Radny M. Jaworski – na pewno w tej sprawie będzie zwołana odpowiednia komisja. 

Sołtys Żelazowic R. Gorzela – przecież Pani Rada decyduje o budżecie gminy, powinniście w 

jakiś sposób zabezpieczyć te pieniądze. Jeżeli płacą duży czynsz to go obniżcie i problem się 

rozwiąże sam. 

Radny W. Świtkowski – rozwiązanie było bardzo proste, umorzyć zaległe 5 tys. zł. i za te 

pieniądze kupili by sobie aparat, w tej chwili pozostają dwa rozwiązania  zakupić aparat i 

przekazać w użytkowanie lub zmniejszyć czynsz. 

Radny M. Franaszczyk – w kadencji Gmina nie pozyskała milinów ze środków zewnętrznych 

a kwota 5 tys. zł. w postaci umorzenie czynszu dzierżawnego lub obniżenia go w takiej 

wysokości, która pozwalałaby firmie na zakup urządzenia myślę, że to nie zrujnuje budżetu. 

Wszystko jest w rękach Wójta a są trzy możliwości: umorzenia zaległości, zakup urządzenia i 

przekazanie w dzierżawę lub obniżenia czynszu dzierżawnego. 

Radny Z. Wereszka – padło pytanie dlaczego nie składamy projektów uchwał. Jestem jednym 

z nielicznych Radnych, który proponował projekty uchwał. Podejmując działanie na komisji, 

gdzie są omawiane sprawy następnie przekazujemy wnioski Wójtowi, gdzie Wójt mówi że się 

sprawą zajmie a my po jakim czasie dowiadujemy się od podmiotu którego sprawa dotyczy że 

to jest wszystko niemożliwe, komisja nie dostaje zwrotnej informacji że proponowane przez 

nas rozwiązania są złe, po prostu komunikacja jest zła. W momencie gdybyśmy wiedzieli że  

Wójt z Mecenasem sobie nie radzą to my taki projekt byśmy stworzyli. 

Radna E. Lasota – minęło tyle miesięcy myśmy już w grudniu mówili o tym żeby umorzyć 

zaległości tej firmy to Wójt w trybie nieomal natychmiastowym podniósł czynsz do 1550 zł. 

wiedząc że warunki są skandaliczne. Nie wykazuje pan dobrej woli była batalia o istnienie tej 

przychodni. Opieka jest w przychodni bardzo dobra dla mieszkańców naszej gminy i trzeba 

żeby taką pozostała dlatego trzeba dołożyć starań żeby przychodnia istniała. 

Wójt J. Reszelewski – kwota została umorzona w związku z zaległościami wynikającymi z 

poprzedniej umowy. Umowa która podpisaliśmy jest porozumieniem dwóch stron. Państwo 

wnosiło o umorzenie pewnej kwoty pieniędzy w zamian za zapłacenie pewnej kwoty pieniędzy 

pozostała kwota została umorzona w związku z tym mówiliście że chcecie jakiś sprzęt 

wymienić i zakupić na poczet tego pozostała kwota została wam umorzona. Ja nie 

przeszkadzam Państwu w prowadzeniu działalności gospodarczej prowadźcie tą działalność 

jak na najwyższym poziomie nie chce przeszkadzać w tym co robicie jako Wójt gminy jestem 
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zadowolony z tego że istniejecie na tym rynku, ponieważ mieszkańcy są zadowoleni a to jest 

najważniejsze. Radni wtedy kiedy chcieli potrafili przygotować stosowną uchwałę nie pytając 

mnie czy chce czy nie i nic nie stoi na przeszkodzie żeby w tym przypadku powstała taka 

uchwała – projekt przygotowany przez radnych. 

Sołtys Parczówka A. Krzysztofik – w przychodni obsługa jest bardzo dobra, będąc tam ostatnio 

z astmą która mnie zaatakowała i ten zapach to nie dało się wytrzymać. Są dni kiedy nie da się 

wejść do ośrodka w Petrykozach.  EKG też się nie da zrobić. Państwo Radni o problemie wiecie 

nie od dzisiaj to tak wygląda jakbyście w tej chwili tłumaczyli się sami przed sobą. Jeżeli byście 

chcieli to mogliście załatwić. 

Pracownik UG. D. Baran – poinformowała o zapisach nowej umowy, mówiąc że we 

wcześniejszej umowie były jeszcze inne koszty które spoczywały na wynajmującym w tym 

momencie stawka czynszu została podwyższona tylko o 400 zł. brutto, ponieważ już pokrywa 

koszty ogrzewania. 

Radny W. Świtkowski – potrzebna jest konkretna decyzja chcemy pomóc czy nie, my 

pokazywaliśmy furtki jak można to załatwić. 

Wójt J. Reszelewski – przez kilka lat był w przychodni nasz pracownik zatrudniony na całym 

etacie, który pomagał i wykonywał różne zadania, więc stwierdzenie że przeszkadzam że jest 

niechęć z mojej strony mija się z prawdą. Spółka otrzymała stosowną pomoc przez wiele lat, 

stosowana była polityka, żeby firmie pomagać nie przeszkadzać i nie mam takiego zamiaru. 

Gmina wykazała dużo życzliwości i dużą pomoc w kierunku tego podmiotu. 

Radny W. Świtkowski – to wszystko przerabialiśmy, pytanie jest jedno czy Wójt chce pomóc 

czy nie. 

Wójt J. Reszelewski – opieram się na opinii prawnej, to pismo jest stworzone przez prawnika 

na podstawie tego ja wyraziłem swoją opinię. 

Radny W. Świtkowski – pokazujemy jakie są wyjścia kupujemy i przekazujemy aparat lub 

zmniejszamy kwotę czynszu, są dwa wyjścia. 

Radna E. Lasota – jest to decyzja Wójta. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – do przedstawicieli przychodni wolę Państwo widzieli 

deklarację Wójta Państwo słyszeli. Każdy ma rację w swojej części, wiem że Wójt ma rację i 

wiem że Państwo też maja rację. Rada w żadnym momencie nie myślała anty tyko zawsze za. 

Jest zmiana stanowiska Powiatu, szpitala. Proszę Państwa zostać na terenie gminy a my 

postaramy się popracować nad tym żeby wypracować wspólne stanowisko. 

Radny M. Franaszczyk – możemy po sesji zaproponować Radnym posiedzenie komisji i 

wypracować wniosek do Wójta  sprawie udzielenia pomocy temu podmiotowi. 
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Przewodniczący Rady Z. Prusek – nie wyrażam zgody na taką decyzję, potrzebujemy obecności 

Przewodniczącej Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, potrzebujemy Mecenasa podejdźmy do 

tego profesjonalnie nie mamy już czasu, zrobimy to szybciej jak zrobimy fachowo. 

Wśród obecnych wywiązała się dyskusja dotycząca posiedzenia komisji w sprawie udzielenia 

pomocy dla Przychodni Rodzinnej w Petrykozach. 

Sołtys Parczówka A. Krzysztofik – poprosiła Wójta o wykoszenie rowu wzdłuż drogi Parczów 

– Parczówek. 

 

Ad. 9. Zamknięcie obrad L Sesji Rady Gminy Białaczów    

 

 Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady L Sesji Rady Gminy Białaczów                          

o godzinie 12:50. 

 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

                  Zdzisław Prusek 

Protokołowała 

Anna Gołacka   

 

 

 


